
N a chwilę obecną nie wiadomo, jak dłu-
go potrwa ten niezwykły stan. Nic jed-
nak nie zapowiada, że życie szybko 
wróci do normy.  Odpowiedzią na te 

obawy jest unormowanie funkcjonowania gmin-
nych instytucji w taki sposób, aby jak najlepiej 
wesprzeć tych, którzy ponoszą największe straty w 
związku z rządowymi zakazami. O propozycjach 

dla naszej gminy poinformował burmistrz Tomasz 
Kulczyński i skarbnik Stanisława Potoczna.

– Będziemy musieli zweryfikować Szanowni 
Państwo wszystkie plany wydatkowe naszego bu-
dżetu – mówi Tomasz Kulczyński. – Podjąłem de-
cyzję o tym, że będziemy wspierali naszych przed-
siębiorców  – zaznacza szef chocianowskiego samo-
rządu.  Więcej na str. 3 

Przekażą ćwierć 
miliona złotych 
Samorządowcy Zagłębia Miedziowego 
podjęli decyzję o przekazaniu pieniędzy 
na utworzenie stanowiska intensywnej 
terapii, do którego trafiają pacjenci 
z naszego regionu z podejrzeniem zarażenia 
koronawirusem.
  str. 5

nr 13 • 23 kwietnia 2020 r.  

Maski, 
rękawice 
i przyłbice 
rozdane
Burmistrz Tomasz 
Kulczyński wraz ze 
swoimi radnymi rozdał 
mieszkańcom Chocianowa 
2 tys. maseczek, 2 tys. rękawic 
nitrylowych i sto przyłbic 
ochronnych.  str. 4

 Naszą gminę czeka wiele zmian, które są 
odpowiedzią na panującą epidemię koronawirusa. 
Wiemy, jakie decyzje planuje podjąć chocianowski 
ratusz pod kierownictwem burmistrza Tomasza 
Kulczyńskiego. 

PRZYCHODNIA 
JEDNAK W TYM ROKU

ZGODNIE Z WCZEŚNIEJSZYMI OBIETNICAMI, 
ZOSTAŁA PODPISANA UMOWA NA BUDOWĘ 

PRZYCHODNI W TRZEBNICACH.
INWESTYCJA POCHŁONIE 

PRAWIE 1,9 MLN ZŁ.  
STR. 5

BURMISTRZ 
PRZYGOTOWANY 
NA SKUTKI 
KRYZYSU
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Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej w Chocianowie dezynfekuje klatki 
schodowe w 110 budynkach, których jest zarządcą. 

Chocianowski zakład wy-
wiesił na wejściach do klatek 
schodowych w budynkach, 
którymi zarządza informa-
cję o dezynfekcji antywiruso-
wej. Wszystko w trosce o nie-
rozpowszechnianie się epide-
mii koronawirusa.

– Prosimy o korzystanie 
ze środków ochrony osobi-
stej, czyli rękawic i masek 
ochronnych na twarz - in-
formuje MZGKiM – prosi-
my również, aby w terminie 
dwóch dni od przeprowadzo-
nej dezynfekcji nie myć pod-
łóg oraz zdezynfekowanych 
przedmiotów.

Jak zapewniają pracow-
nicy zakładu dezynfekcja 

przeprowadzana jest w bez-
pieczny i profesjonalny spo-
sób antywirusowym środ-
kiem Agrigerm 2000. Obej-
mować będzie podłogi, po-
ręcze, klamki, dzwonki i do-
mofony.

 Czy w Ogrodzisku powstanie farma fotowoltaiczna? 
Do 22 maja chocianowski magistrat powinien wydać w tej 
sprawie decyzję środowiskową. Sprawdzamy, jaki wpływ 
na życie mieszkańców może mieć taka inwestycja.

Brutalne zabójstwo w mieszkaniu
Na temat tego zabójstwa aż roiło się od plotek w całym Chocianowie. W jednym tamtejszych mieszkań zginął mężczyzna, według 
nieofi cjalnych informacji od ciosów zadanych siekierą. Śledztwo w tej sprawie prowadzi Prokuratura Rejonowa w Lubinie, która 
postawiła już zarzuty 70-letniemu Ryszardowi Ł. Oskarżony trafi ł na trzy miesiące do aresztu. 

W sprawę nocnego zabójstwo za-
mieszane są dwie osoby, mężczy-
zna i kobieta.
– W toku śledztwa prokurator 
przedstawił Ryszardowi Ł. zarzut 
dokonania zabójstwa mężczyzny 
w zamiarze bezpośrednim przez za-

danie mu obrażeń w głowę narzę-
dziem i spowodowanie w ten spo-
sób jego zgonu. Po przesłuchaniu 
w charakterze podejrzanego proku-
rator skierował wniosek do sądu 
o jego tymczasowe aresztowanie. 
Sąd uwzględnił ten wniosek i zasto-

sował wobec mężczyzny areszt na 
okres trzech miesięcy – informuje 
Lidia Tkaczyszyn, rzecznik prasowy 
Prokuratury Okręgowej w Legnicy.
Oprócz 70-letniego Ryszarda K. 
w śledztwie występuje też druga 
osoba podejrzana. Jest nią 30-letnia 

Katarzyna K. Kobietę oskarża się, że 
podczas zdarzenia utrudniała postę-
powanie karne, w ten sposób, że za-
cierała ślady przestępstwa, ułatwia-
jąc tym samym uniknięcie odpowie-
dzialności karnej. Prokurator zasto-
sował wobec niej dozór policyjny.

Według niepotwierdzonych infor-
macji sprawca jest mieszkańcem 
powiatu polkowickiego. W chwili 
zatrzymania przez policję był po-
dobno kompletnie pijany, a zbrodni 
miał dokonać przy pomocy siekie-
ry.   

Przebywali w miejscach publicznych. 
Słono za to zapłacą
500-złotowy mandat wypisany przez polkowickich policjantów powinien być skuteczną nauczką dla 
pięciu osób, które za nic miały niedawne zakazy wprowadzone przez rząd i przebywały w miejscach 
publicznych.

W obliczu wprowadzo-
nych nowych obostrzeń na 
ulicach pojawia się coraz 
więcej patroli policyjnych. 
Funkcjonariusze sprawdza-
ją, czy obywatele stosują się 
do przepisów związanych z 
przemieszczaniem się osób 
w miejscach publicznych 
oraz nadal weryfi kują, czy 
osoby objęte kwarantan-
ną, przebywają w miej-

scach zamiesz-
kania. Nieste-
ty już w pierw-
szych dniach 
nowych zasad 
zdarzyły się 
przypadki ich 
łamania.

– Niestety, pomimo 
wprowadzonych zakazów, 
zdarzają się mieszkańcy, 
którzy bez ważnego powo-

du przemieszcza-
ją się poza swo-
imi miejscami 
zamieszkania 
w celach rekre-
acyjnych czy po 

prostu z nudów. 
Przemkowscy dziel-

nicowi ujawnili kilka te-
go typu sytuacji i ukarali już 
pięć osób, które mimo zaka-
zów znajdowały się w miej-

scach publicznych. Każda z 
nich otrzymała mandat kar-
ny w wysokości 500 zł, ale 
należy pamiętać również, 
że swoim zachowaniem na-
razili oni życie oraz zdrowie 
swoje i innych na niebezpie-
czeństwo – informuje sier-
żant sztabowy Przemysław 
Rybikowski, ofi cer prasowy 
Komendy Powiatowej Poli-
cji w Polkowicach.  

Dezynfekują 
klatki 
schodowe 

F otowoltaika to 
dziedzina nauki 
i techniki zajmują-
ca się przetwarza-

niem światła słonecznego 
na energię elektryczną, czyli 
inaczej wytwarzanie prądu 
elektrycznego z promienio-
wania słonecznego. Nie nie-
sie za sobą ryzyka brzydkie-
go zapachu i hałasu. Niesie 
za sobą natomiast zwiększe-
nie bezpieczeństwa energe-
tycznego, zwłaszcza w kon-
tekście dywersyfikacji do-
staw energii i zmniejszenia 
udziału elektrowni węglo-
wych w produkcji prądu.

– Budowa farm fotowolta-
icznych to szansa na rozwój 
w tak ciężkim okresie jaki te-
raz mamy i szansa na inwesty-
cje - podkreśla radny z tamte-
go okręgu, Paweł Bujak. – Na 
całym świecie jest teraz mo-
da na zieloną energię, która 
wypiera inne nieekologiczne 
rozwiązania, a realizowanie 
przez nas tak wielu inwestycji 

i chęć utrzymania ich przynaj-
mniej na tym poziomie zachę-
ca nas do szukania różnych 
źródeł ich fi nansowania, dla-
tego popieram to rozwiązanie 
i przekonuję do niego miesz-
kańców, aby każdy mógł być 
dumny, że możemy się wy-
różnić na energetycznej ma-
pie Polski – dodaje.

Pod koniec marca w chocia-
nowskim Biuletynie Informa-
cji Publicznej pojawiło się ob-
wieszczenie burmistrza o prze-
dłużeniu terminu w sprawie 
wydania decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach dla 
przedsięwzięcia pn. „Budowa 
farmy fotowoltaicznej o mo-
cy do 40 MW wraz z niezbęd-
ną infrastrukturą techniczną - 
Ogrodzisko”. Wydłużenie ter-
minu spowodowane jest bra-
kiem wymaganej opinii Re-
gionalnego Dyrektora Ochro-
ny Środowiska.

– Po wybudowaniu takiej 
farmy można zasilać okolicz-
ne wsie, mniejsze miasta czy 

zakłady energetyczne. W Cho-
cianowie, który w przyszłości 
ma aspiracje do miana zielo-
nej gminy, jest szansą na sta-
łe dochody dla mieszkańców, 
ponieważ będą środki na inwe-
stycje tak potrzebne jak kana-
lizacja, woda czy drogi  – uwa-
ża Ewa Kałuzińska, naczelnik 
wydziału inwestycji i drogo-
wnictwa w chocianowskim 
ratuszu.

Ostatecznie firma fo-
towoltaiczna może czer-
pać dochody z odsprzeda-
ży energii elektrycznej wy-
tworzonej przez moduły, np. 
poprzez wygrane aukcje 
OZE. Wówczas Urząd Regu-
lacji Energetyki zapewnia od-
biór prądu po stałej cenie przez 
15 lat, dzięki temu dzierżawca 
otrzymuje stałe dochody z ty-
tułu dzierżawy, a do gminy 
wpływają podatki. Na magi-
stracie spoczywa jednak obo-
wiązek sporządzenia raportu 
oraz przeprowadzenia oceny 
oddziaływania na środowisko.

– Eksploatacja farmy nie 
ma niekorzystnego wpływu na 
środowisko. Następuje znaczne 
ograniczenie emisji dwutlenku 
węgla do atmosfery. Wiadomo, 
że energia pozyskiwana ze spa-
lania węgla emituje do atmos-
fery duże ilości CO2, który jest 
gazem cieplarnianym i ma on 
niepożądany wpływ na środo-
wisko  – podsumowuje Kału-
zińska. – Fotowoltaika jest for-
mą pozyskiwania energii bez-
pośrednio ze słońca, jest to 
więc odnawialne źródło ener-
gii  – dodaje naczelnik.

W obliczu aktualnych 
ograniczeń w kontaktach, 
także tych z tutejszym magi-
stratem mieszkańcy sąsiadu-
jący z obszarem, na których 
planuje się budowę farmy fo-
towoltaicznej mogą wystą-
pić mailowo bądź telefonicz-
ne o udostępnienie wszelkich 
informacji środowiskowych. 
Kontakt możliwy jest pod 
numerem: 76 818 50 20 (we-
wnętrzny: 1273).  

Pozyskają energię 
ze słońca

Lidia Tkaczyszyn, rzecz-
nik prasowy Prokuratury 
Okręgowej w Legnicy
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Chocianów zastoso-
wał się do wszyst-
kich zaleceń i na-
kazów wydanych 

przez rząd w związku z trwa-
jącą pandemią. Zamknięte są 
parki, restauracje, bibliote-
ka, centrum kultury, sprawy 
urzędowe łatwiej załatwić 
drogą elektroniczną lub tele-
fonicznie, a we mszy można 
uczestniczyć, nie wychodząc 
z domu. Wszystko po to, aby 
możliwie ułatwić mieszkań-
com naszej gminy czas naro-
dowej kwarantanny.

Na chwilę obecną nie 
wiadomo, jak długo potrwa 
ten niezwykły stan. Nic jed-
nak nie zapowiada, że ży-
cie szybko powróci do nor-
my. Odpowiedzią na te oba-
wy jest unormowanie funk-
cjonowania gminnych insty-
tucji w taki sposób, jak naj-
lepiej wesprzeć tych, którzy 
ponoszą największe straty 
w związku z rządowymi za-
kazami. O propozycjach dla 
naszej gminy poinformował 
burmistrz Tomasz Kulczyń-
ski i skarbnik Stanisława Po-
toczna.

– Będziemy musieli zwery-
fi kować Szanowni Państwo 
wszystkie plany wydatkowe 
naszego budżetu – mówi To-
masz Kulczyński. – Podjąłem 

decyzje o tym, że będziemy 
wspierali naszych przedsię-
biorców  – zaznacza włodarz.

Imprezy zakazane, 
oszczędności 
po połączeniu

W ś r ó d  p r o p o z y c j i 
oszczędności jest m.in. rezy-
gnacja z organizacji jakich-
kolwiek wydarzeń kultural-
nych i sportowych. Jak za-
znacza burmistrz „na chwi-
lę obecną nie mamy żadnej 
formalnej i prawnej możli-
wości organizacji imprez ma-
sowych”, dlatego w tym roku 
nie odbędzie się m.in. popu-
larne w regionie Święto Jago-
dy. Szef chocianowskiego sa-
morządu zaznacza jednocze-
śnie, że „jeżeli sytuacja z ko-
ronawirusem będzie się sta-
bilizowała, to (...) będziemy 
mogli na spokojnie realizo-
wać to, co do tej pory i wspól-
nie rozwijać wydarzenia kul-
turalne w naszej gminie”.

Kolejnym ważnym punk-
tem na mapie sugerowanych 
na czas zarazy rozwiązań są 
propozycje połączenia insty-
tucji gminnych, np. Bibliote-
ki Publicznej z Regionalnym 
Centrum Kultury czy Przed-
siębiorstwa Wodociągowo-
-Kanalizacyjnego z Miej-
skim Zakładem Gospodarki 

Komunalnej i Miesz-
kaniowej, a także 
rezygnacji z funk-
cjonowania spółki 
Stal Chocianów, co 
oznacza, że tutejszy 
klub zostałby w rę-
kach stowarzysze-
nia, tak jak było do 
tej pory. W przypad-
ku tutejszej bibliote-
ki burmistrz zazna-
czył także, że papiero-
we wersje książek będą 
sukcesywnie zastępowane 
e-bookami i audiobookami.

– Będę rekomendował 
Radzie połączenie PWK 
z MZGKiM, wszystko po to, 
by była to jedna silna i zwar-
ta jednostka, która w razie 
czego jest w stanie zapew-
nić Państwu niezbędne po-
trzeby, takie jak zarządzanie 
chociażby czystością w mie-
ście oraz dostawy wody, że-
by to wszystko było skoordy-
nowane  – mówi burmistrz. 
– Zaproponuję zmniejszenie 
wynagrodzenia członkom 
rady nadzorczej  – dodaje.

– Poza łączeniem PWK z 
MZGKiM, zmniejszeniu wy-
nagrodzeń członkom rady 
nadzorczej, likwidacji spor-
towej spółki powołanej decy-
zją rady czy łączeniu Biblio-
teki z RCK, będziemy zmu-

szeni zwery-
fikować także 
plan wydatków oświa-
towych oraz funkcjonowa-
nie systemu oświaty na tere-
nie gminy – zaznacza z kolei 
Krystian Wan, kierownik re-
feratu promocji, komunika-
cji społecznej i informatyki 
Urzędu Miasta i Gminy Cho-
cianów.

Obiecane inwestycje 
bez zmian

Na decyzjach, które doty-
czą wszystkich mieszkańców 
miasta i gminy, nie ucierpią 
obiecane w kampanii in-

w e s t y -
cje. Dobrym 

przykładem są tutaj ogło-
szone przetargi na wykona-
nie dokumentacji projekto-
wej kanalizacji w Pogorzeli-
skach, Parchowie, Chocia-
nowie, Trzebnicach, Żabi-
cach i Ogrodzisku, czy naj-
nowszy przetarg na monito-
ring i Wi-Fi.

Burmistrz zaznaczył tak-
że, że nie wiadomo kie-
dy do Chocianowa powró-
ci bezpłatna komunikacja, 
która wstrzymana została 
w związku rozprzestrzenia-
niem się koronawirusa. 

– Nic nie wskazuje na to, 
żeby bezpłatna komunikacja, 
nad czym też bardzo ubole-
wam, bo jest to mój sztanda-
rowy program wyborczy, po-
wróciła w najbliższym cza-
sie . Zrobimy wszystko, co 
w naszej mocy, abyśmy byli 
też ewentualnie zabezpiecze-
ni na okoliczność utworzenia 
własnej komunikacji – zazna-
cza Tomasz Kulczyński.

Gminna tarcza 
antykryzysowa

Skarbnik Miasta i Gminy 
Chocianów Stanisława Po-
toczna przedstawiła nato-
miast pakiet przygotowany 
dla przedsiębiorców, który 
jest odpowiedzią na potrze-
by tej najbardziej poszkodo-
wanej grupy podatników. 
W związku z prowadzeniem 
przez rząd licznych zakazów 
w funkcjonowaniu wielu za-
kładów, restauracji i usługo-
dawców tutejszy magistrat 
postanowił uzupełnić krajo-

wy program tarczy an-
tykryzysowej.

Pakiet przewi-
duje m.in. rene-

gocjacje wyso-
kości lub na-
wet umorze-
nie czynszu 
dzierżaw-
nego za 
lokal lub 
grunt sta-
nowiący 
własność 
gminy za 
m ies i ące 
kwiecień, 
maj i czer-

wiec 2020 
roku dla mi-

kro i małych 
przeds iębior-

ców, na indywi-
dualny wniosek po-

trzebującego, czy od-
roczenie i rozłożenie na 

raty podatku od nierucho-
mości za miesiące kwiecień, 
maj i czerwiec 2020 roku 
oraz podatków od środków 
transportowych za 2020 
rok z ostatecznym terminem 
spłaty do 15 grudnia 2020 
roku również na indywidual-
ny wniosek potrzebującego.

– Udzielenie wskazanej 
pomocy jest uzależnione 
od złożenia wniosku razem 
z wymaganymi przepisami 
prawa dokumentami  – pod-
kreśla skarbnik. – W stosun-
ku do poszczególnych przed-
siębiorców podstawą decy-
zji będzie szczegółowa ana-
liza sytuacji, wpływ udzie-
lonej pomocy na interes pu-
bliczny i przedsiębiorcy oraz 
poziom pomocy publicznej 
otrzymanej w ciągu 3 kolej-
nych  lat licząc od daty złoże-
nia wniosku o zastosowanie 
ulgi, a każda decyzja będzie 
podejmowana indywidual-
nie  – dodaje.

Ponadto dla faktur poni-
żej 15 tysięcy złotych zło-
żonych do zapłaty począw-
szy od 1 kwietnia 2020 ro-
ku wszystkie jednostki orga-
nizacyjne gminy będą doko-
nywały płatności za faktury 
na rzecz przedsiębiorców bez 
stosowania mechanizmu po-
dzielonej płatności. Udogod-
nienie nie będzie stosowane 
do faktur powyżej 15 tysięcy 
złotych brutto, które dotyczą 
towarów i usług wrażliwych 
jak paliwo, stal, węgiel, apa-
raty telefoniczne i tablety czy 
usługi budowlane, których 
obowiązek opłacania przy 
zastosowaniu mechanizmu 
podzielonej płatności wyni-
ka z przepisów prawa.  

 Naszą gminę czeka wiele zmian, które są odpowiedzią na 
panującą epidemię koronawirusa. Wiemy, jakie decyzje planuje 
podjąć chocianowski ratusz pod kierownictwem burmistrza 
Tomasza Kulczyńskiego.

czył także, że papiero-
we wersje książek będą 
sukcesywnie zastępowane 
e-bookami i audiobookami.

– Będę rekomendował 
Radzie połączenie PWK 
z MZGKiM, wszystko po to, 
by była to jedna silna i zwar-
ta jednostka, która w razie 
czego jest w stanie zapew-
nić Państwu niezbędne po-

szeni zwery-
fikować także 
plan wydatków oświa-

w e s t y -
cje. Dobrym 
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ców, na indywi-
dualny wniosek po-

trzebującego, czy od-
roczenie i rozłożenie na 

raty podatku od nierucho-
mości za miesiące kwiecień, 
maj i czerwiec 2020 roku 
oraz podatków od środków 

Naszą gminę czeka wiele zmian, które są odpowiedzią na 
panującą epidemię koronawirusa. Wiemy, jakie decyzje planuje 
podjąć chocianowski ratusz pod kierownictwem burmistrza 

Burmistrz przygotowany 
na skutki kryzysu 
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Nowe 
domy 
w sieci 
wodociągowej
Przedsiębiorstwo 
Wodociągowo-
Kanalizacyjne chwali się 
kolejnymi sukcesami. 
Sprawdzamy, kto na 
nich skorzysta.

Okazuje się, że beneficjentem 
ostatnich działań pracowników 
tutejszych wodociągów są m.in. 
mieszkańcy Rakowa. W ostatnich 
tygodniach nowe domy w tej miej-
scowości zostały podłączone do 
sieci wodociągowej.
 –  Mieszkańcy Rakowa dzięki pod-
jętym działaniom przez burmistrza 
Tomasza Kulczyńskiego mogą ko-
rzystać już z bezpiecznego źródła 
wody. Będziemy informować Pań-
stwa na bieżąco o dalszych pra-
cach – informują na swoim profilu 
facebookowym chocianowskie 
wodociągi.
To dzięki służbie pracowni-
ków PWK w Chocianowie miesz-
kańcy naszej gminy mogą skutecz-
nie usuwać wirusy, myjąc ręce np. 
po powrocie z dworu. Stała dosta-
wa zdatnej i bezpiecznej wody oraz 
systematyczny odbiór ścieków do 
oczyszczalni odbywa się dzięki 
pracy i pełnej gotowości pracow-
ników przedsiębiorstwa, którzy 
kontrolują działanie wszystkich 
obiektów 24 godziny na dobę i na 
bieżąco usuwają wszystkie awarie.
–  To my dbamy o ciągłość dosta-
wy wody i odbiór ścieków, pomimo 
panującej epidemii spowodowanej 
COVID-19, nasi pracownicy nie-
ustannie służą mieszkańcom gmi-
ny Chocianów - czytamy w kolej-
nym wpisie chocianowskich wodo-
ciągów. –  Dostawa wody oraz od-
biór ścieków odbywa się bez za-
kłóceń, dzięki naszym pracowni-
kom, którzy dbają o ciągłość pracy 
obiektów i sieci wodno-kanaliza-
cyjnej.
Niezbędnych informacji pracowni-
cy wodociągów udzielają telefo-
nicznie pod nr 76 818 55 76. Pod 
tym numerem można także zgła-
szać ewentualne przerwy w dosta-
wie wody w godzinach od 7-15 lub 
w godzinach od 15-7 pod nume-
rem 694 439 456.  

Burmistrz dotrzymuje obietnic
Jeszcze przed rozpoczęciem lata mieszkańcy Chocianowa będą mieli możliwość skorzystania z nowej atrakcji na świeżym 
powietrzu. Mowa o siłowni zewnętrznej na skwerze pomiędzy ulicami Armii Krajowej i Trzebnickiej.

Siłownia będzie dzieli-
ła się na trzy place. Znaj-
dziemy na nich 12 różnych 
urządzeń do ćwiczeń, 
w tym rowerki, steppery, 
biegacze, krzesła do wy-
ciskania i wiele innych. 
Uzupełnieniem będzie 
zestaw do tzw. street wor-
kout’u (rodzaj aktywności 
fi zycznej - przyp. red.) oraz 
ławki, kosze na śmieci i ro-
śliny ozdobne.

– Pamiętam jak podczas 
kampanii wyborczej pani 
Stanisława mówiła o po-

trzebie siłowni zewnętrz-
nej . Dziś mam dobrą infor-

mację dla pani Stanisławy, 
ale i wszystkich mieszkań-
ców. Siłownia zewnętrzna 

staje się faktem.
– mówi Tomasz Kul-

czyński, burmistrz 
Chocianowa.

I nwes t yc ja  j e s t 
współfinansowana ze 

środków zewnętrznych, 
ponieważ blisko 95 tysię-
cy złotych dołożyła Unia 
Europejska. To kolejna, 
po placu zabaw powsta-
łym u zbiegu ulic Odro-
dzenia, Krótkiej, Bolka 

I Świdnickiego oraz Bo-
haterów Wojska Polskie-
go, inwestycja w większo-
ści sfinansowana z dota-
cji. Środki pozyskane zo-
stały we współpracy z LGD 
Wrzosowa Kraina.

– Jest to kolejne działa-
nie zmierzające do podnie-
sienia jakości życia miesz-
kańców Chocianowa. Miej-
sce to powstaje z myślą za-
równo o mieszkańcach ak-
tywnych sportowo, jak 
również o naszych emery-
tach chcących poprawić 

lub utrzymać dobrą kondy-
cję zdrowotną. W przyszło-
ści planowana jest także or-
ganizacja zawodów sporto-
wych Street Workout  – mó-
wi Krystian Wan z chocia-
nowskiego ratusza.

Prace się już rozpoczę-
ły. Termin ich zakończenia 
wyznaczono na 25 maja, 
jednak przy sprzyjających 
warunkach pogodowych 
można spodziewać się, że 
siłownia zostanie oddana 
do użytku wcześniej. 

 

E pidemia koronawirusa zbiera żniwo 
także w naszym powiecie, dotychczas 
spośród chorych jedna osoba nie żyje, 
a zarażone wirusem SARS-CoV-2 zo-

stały trzy osoby - to mieszkańcy Polkowic i Grę-
bocic. Liczba osób izolowanych w Chocianowie 
maleje, dotychczas nie odnotowano u nas także 
zachorowania na COVID-19.

Aby wzmocnić ochronę mieszkańców bur-
mistrz Tomasz Kulczyński wraz z rajcami ze 
swojego klubu radnych, Arturem Wandyczem, 
Marcinem Ślipko, Pawłem Kisielem, Pawłem 
Bujakiem, Andrzejem Kuśmierczykiem, Hen-

rykiem Osolińskim i Piotrem Wandyczem po-
stanowił rozdać 2000 maseczek, 2000 rękawic 
nitrylowych i 100 przyłbic ochronnych.

– Bardzo serdecznie dziękuję za Państwa mi-
łe słowa i gesty wsparcia  – podsumował na swo-
im profi lu w mediach społecznościowych bur-
mistrz Tomasz Kulczyński.

Burmistrz zamieścił w Internecie także zdję-
cia z akcji rozdawania asortymentu niezbęd-
nego do walki z koronawirusem. Wszystko ku-
pione zostało z prywatnych pieniędzy wolon-
tariuszy. Internauci w komentarzach wyliczy-
li, że pomoc musiała kosztować ponad 16 ty-
sięcy złotych.

– Nie będę komentował kwestii finanso-
wych – ucina Artur Wandycz, szef klubu rad-
nych „Tomasz Kulczyński 2018”. – Robimy to, 
bo trzeba pomóc, gdy czasy są trudne, a nie że-
by się chwalić – dodaje.

Obiecane maseczki, rękawice i przyłbice roz-
dane zostały na terenie gminy w tutejszych in-
stytucjach, sklepach, a także przechodniom, 
którzy wybrali się na niezbędne zakupy.

– Drodzy Państwo, pamiętajcie: zdrowie jest 
najważniejsze. Dbajcie proszę o siebie w tym 
trudnym dla wszystkich czasie i na tyle ile jest 
to możliwe zostańcie w domach  – zaapelował 
burmistrz Tomasz Kulczyński.   

Maski, rękawice 
i przyłbice i przyłbice i przyłbice 

rozdaneBurmistrz Tomasz 
Kulczyński wraz ze swoimi 
radnymi rozdał 
mieszkańcom Chocianowa 
2 tys. maseczek, 2 tys. 
rękawic nitrylowych i sto 
przyłbic ochronnych. Na 
jednym z portali 
społecznościowych włodarz 
naszej gminy podziękował 
mieszkańcom za 
powodzenie tej akcji.
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Przekażą ćwierć 
miliona złotych 
na walkę 
z koronawirusem
Samorządowcy Zagłębia Miedziowego 
podjęli decyzję o przekazaniu pieniędzy 
na utworzenie stanowiska intensywnej 
terapii, do którego trafi ają pacjenci 
z naszego regionu z podejrzeniem 
zarażenia koronawirusem.

W skład sfinansowanego przez włodarzy naszego regionu 
stanowiska wejdzie m. in. łóżko z materacem, respirator, 
kardiomonitor, monitor do pomiaru rzutu serca, osiem sztuk 
pomp infuzyjnych (osiem sztuk), stacja dokująca do pomp, 
stojak do stacji dokującej, pompy do żywienia i ssak elek-
tryczny.
– Kupujemy respirator dla szpitala zakaźnego w Bolesław-
cu. Niech ten sprzęt zawsze będzie w gotowości, bez potrze-
by jego wykorzystywania  – oznajmił burmistrz Polkowic 
Łukasz Puźniecki.
Włodarze Chocianowa, Polkowic, Gaworzyc, Grębocic, 
Przemkowa, Radwanic, Kotli, Żukowic i Powiatu Polkowic-
kiego postanowili przekazać łącznie ćwierć miliona złotych.
– Wśród naszych mieszkańców na szczęście nie ma osób, 
u których wykryto COVID-19, zdajemy sobie jednak sprawę 
z powagi sytuacji, dlatego postanowiłem wesprzeć tę słusz-
ną inicjatywę. Cieszę się, że udało się zebrać tak pokaźną 
sumę –kwituje burmistrz Chocianow Tomasz Kulczyński.  

Z aczęło się od unie-
ważnienia starego 
przetargu. Jak tłuma-
czyli wówczas urzęd-

nicy chocianowskiego magi-
stratu powodem tej decyzji by-
ły zmiany w dokumentacji

Nowy przetarg miał się po-
jawić się z początkiem 2020 
roku. Tak też się stało, jed-
nak po ogrodzeniu terenu pod 

przyszłą przychodnię coraz 
mniej liczna opozycja w radzie 
miejskiej postanowiła ugrać 
na tym punkty wyborcze, stra-
sząc mieszkańców Trzebnic, 
że placówka nigdy nie powsta-
nie. Wtedy Artur Wandycz, 
szef klubu radnych Tomasz 
Kulczyński pokusił się nawet 
o mocny komentarz skierowa-
ny do inicjatorki całej „zady-

my”. Okazało się, że jej zarzuty 
były zostały  wyssane z palca, 
bowiem radni uchwalili środ-
ki na przychodnię, a urzędni-
cy burmistrza Kulczyńskie-
go ogłosili nowy przetarg na 
jej budowę.

Zgodnie z wcześniejszymi 
obietnicami, została podpisa-
na umowa na budowę przy-
chodni w Trzebnicach. Inwe-

stycja pochłonie prawie 1,9 
mln zł, a jej realizację zajmie się 
fi rma AS-BUD-PLUS z Brenna. 
Przyszły ośrodek zdrowia zo-
stanie przeznaczony na pod-
stawową opiekę medyczną 
z założeniem, że w przychodni 
funkcjonować muszą gabine-
ty: zabiegowy, szczepień dzie-
ci zdrowych, lekarza internisty 
dla dzieci chorych i dla dzie-

ci zdrowych,  stomatologicz-
ny oraz  pomieszczenie dla pie-
lęgniarki środowiskowej.

Przy obiekcie powstanie też 
parking obsługujący przychod-
nię, dobudowana zostanie dro-
ga przeciwpożarowa dla szkoły 
oraz zmieniona lokalizacja ist-
niejącego placu zabaw i przy-
szkolnego boiska trawiastego. 
Planowany termin realizacji te-

go zadania w umowie przypa-
da na koniec października te-
go roku, jednak pierwsze od-
biory sanitarno-pożarowe po-
winny nastąpić do końca sierp-
nia. Wykonawca zastrzega jed-
nak, że obecny stan epidemii 
panujący w Polsce może opóź-
nić rozpoczęcie samych robót 
budowlanych.   

 

Przychodnia 
jednak 
w tym roku 
Udało się wyłonić wykonawcę oczekiwanej przez mieszkańców Trzebnic 
przychodni. Przetarg wygrała firma AS-BUD-PLUS z Brenna. O zamieszaniu 
wokół placówki informowaliśmy już wiele razy. Systematycznie nasze 
doniesienia w tym temacie okazują się prawdą.

Przepompownia obsłuży 
firmy i mieszkania
Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Kanalizacyjne w Chocianowie 
prowadzi montaż przepompowni ścieków przy ulicy Głogowskiej, 
która zasili nową stację benzynową z restauracją, kilka zakładów 
i budynek mieszkalny.

Budowa kanalizacji sani-
tarnej to koszt około 170 ty-
sięcy złotych. Korzystać z niej 
będzie m.in. nowa stacja ben-
zynowa i restauracja, która 
niebawem zostanie urucho-
miona przy trasie w kierunku 
Polkowic, obok już istniejącej 
stacji kontroli pojazdów. Ka-

nalizacja obejmie swoim za-
sięgiem także restaurację, kil-
ka innych zakładów i budy-
nek mieszkalny.

– Inwestor rozpoczął bu-
dowę stacji w roku 2018, a my 
zaczęliśmy tam działać od po-
czątku kadencji pana burmi-
strza Tomasza Kulczyńskiego 

– przypomina 
Paweł Najdek, 
członek zarządu 
PWK ds. technicz-
nych. – Wówczas nastą-
piło uzyskanie niezbędnych 
pozwoleń, a w 2019 roku we-
szliśmy na budowę – dodaje.

Na samej stacji benzyno-

wej 
trwa-

j ą  j u ż 
prace wykoń-

czeniowe, a zakończenie ca-
łej inwestycji planowane jest 
jeszcze w tym roku. 

Pomiędzy blokami położonymi u zbiegu ulic Odrodzenia, Krótkiej, Bolka I Świdnickiego oraz Bohaterów 
Wojska Polskiego w Chocianowie powstaje nowy plac zabaw. Prawie dwie trzecie kosztów tej inwestycji 
pokryła Unia Europejska.

Kończą się prace budowlane związane 
z powstaniem pierwszego nowego placu 
zabaw w Chocianowie. Pracownicy Grupy 
Hydro, wykonawcy inwestycji z Mosiny, ko-
rzystając z wiosennej aury przyspieszyli re-
alizację zadania. Młodzi mieszkańcy osie-
dla Zwycięstwa już niebawem będą mogli 
korzystać z dziecięcej wieży sensorycznej 
z tunelem do przenoszenia piasku, piaskow-
nicy, dwóch huśtawek i karuzeli. Należy pa-
miętać, aby nie zostawiać dzieci bez opieki.

– Kolejne środki z zewnętrznych źródeł 
trafi ają do Chocianowa, dlatego buduje-
my pierwszy nowy plac zabaw. W kampa-
nii pan burmistrz Tomasz Kulczyński obie-
cał przynajmniej jeden plac zabaw rocznie, 
więc sukcesywnie będą budowane kolej-
ne. Mam nadzieję, że co najmniej tak do-
brze wyposażone, jak ten – mówi Krystian 
Wan z chocianowskiego magistratu. – Li-
czymy, że niebawem sytuacja związana z za-

grożeniem epidemiologicznym się skończy 
i będzie służył naszym pociechom – doda-
je Wan.

Dodatkowo plac zabaw został wyposa-
żony w ławki, kosze na śmieci i bezpieczne 
ogrodzenie. Atrakcją będzie też strefa spor-
towa przeznaczona dla amatorów ruchu na 
świeżym powietrzu, którzy ukończyli 14 
rok życia. W planach jest także wypełnie-
nie terenu trawą ozdobną.

Inwestycja jest współfi nansowana z unij-
nego Programu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich na lata 2014-2020 w ramach unijne-
go „wsparcia na wdrożenie operacji w ra-
mach strategii rozwoju lokalnego kierowa-
nego przez społeczność”. Dzięki temu gmina 
z własnego budżetu wydała na tę inwestycję 
niespełna 49 tys. złotych. Środki pozyskane 
zostały we współpracy z LGD Wrzosowa Kra-
ina i pochodzą z programu Leader.  

Kolejne środki unijne pozyskane! 
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70 tys. zł dla 
Chocianowa  
na zdalne 
nauczanie
Gmina Chocianów znalazła 
się na liście beneficjentów, 
do których popłyną rządowe 
środki przeznaczone na zdalne 
nauczanie. Ministerstwo Cyfryzacji 
przewidziało na ten cel łącznie 186 
milionów złotych.

Wniosek o dotację został złożony od razu, gdy 
tylko pojawiła się taka możliwość, czyli 1 kwiet-
nia. Ministerstwo Cyfryzacji potwierdziło, że do 
Chocianowa popłynie niemal 70 tysięcy złotych.
– Nie wskazujemy parametrów sprzętu, zależy nam 
na tym, by samorządy zmaksymalizowały efekty 
wsparcia, działając w oparciu o potrzeby mieszkań-
ców i maksymalizując liczbę zakupionego sprzętu – 
komentował minister cyfryzacji Marek Zagórski. – 
Chodzi o to, by trafił do jak największej grupy potrze-
bujących uczniów – podsumowywał.
Codziennie pojawia się kolejna lista wniosków 
grantowych wybranych do dofinansowania w ra-
mach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 
2014-2020, która ma zapewnić powszechny do-
stęp do szybkiego internetu i wyeliminowanie te-
rytorialnych różnic w możliwości dostępu do sze-
rokopasmowego internetu o wysokich przepusto-
wościach.
– Wniosek dzięki czujności pani Magdaleny Lech 
złożyliśmy 1 kwietnia. Zawnioskowaliśmy o blisko 
70 tysięcy złotych i tyle udało się uzyskać  – przy-
pomina Krystian Wan z chocianowskiego ratusza.
Gminy nie musiały wykazywać żadnego wkładu 
własnego, a kwoty, o które można wnioskować są 
ściśle powiązane z liczbą uczniów na danym ob-
szarze. Samorządy będą mogły za te pieniądze ku-
pić laptopy i tablety, a nawet mobilny internet, je-
śli tylko takie będą lokalne potrzeby.  

Burmistrz Tomasz Kulczyński wraz z radnymi, wiceprzewodniczącym 
Rady Miejskiej Piotrem Wandyczem oraz szefem klubu radnych „Tomasz 
Kulczyński 2018” Arturem Wandyczem odebrał część maseczek 
z chocianowskiej szwalni Q6.

Jak czytamy na profilu facebookowym 
burmistrza już w najbliższym czasie zaku-
pione z prywatnych środków maseczki, rę-
kawice i przyłbice ochronne trafią do miesz-
kańców Chocianowa.

– Serdecznie dziękuję wszystkim pa-
niom, wspaniałym pracownicom szwalni 

za współpracę i niemal natychmiastową re-
alizację naszej prośby – pisze burmistrz To-
masz Kulczyński. – Drogie panie, jesteście 
wielkie – podkreśla.

Burmistrz dziękuje także za miłe słowa 
i wsparcie.  

 

Burmistrz: drogie  
panie, jesteście wielkie 
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Billboardy 
w czasach zarazy
Minął już ponad miesiąc odkąd w Polsce pojawił 
się pierwszy przypadek koronawirusa. Od tego 
czasu w życiu każdego z nas zmieniło się wiele. 
Temat szybko rozprzestrzeniającej się epidemii 
całkowicie zdominował wszystkie media w kraju. 
Niedawno uwagę chocianowian przykuły nowe 
billboardy, które pojawiły się w naszym mieście. 

Wielkoformatowe powierzchnie 
zaklejone zostały apelem o odpo-
wiedzialność i pozostanie w do-
mach. Na billboardzie wyraźnie 
też widać także rysunek przekre-
ślonych witających się rąk. To na-
wiązanie do apelu ministrów, aby 
witać się ewentualnie poprzez do-
tknięcie łokciami lub gestami 
machnięcia ręką, bez podawania 
sobie dłoni. Grafiki podsumowa-
ne zostały hasłami, których 
wszyscy powinniśmy przestrze-
gać: „zachowaj bezpieczną odle-
głość od rozmówcy”, „regularnie 
myj ręce i dezynfekuj powierzch-
nie dotykowe”, a także „zakrywaj 
usta i nos, kiedy kaszlesz lub ki-
chasz”.
– Nie mamy w naszej gminie żad-
nych potwierdzonych osób, które 
są zarażone groźnym koronawiru-
sem i to nas cieszy – zauważa 
Krystian Wan z chocianowskiego 
ratusza. – Natomiast kampania 
billboardowa ma na celu działanie 
prewencyjne. Przypomina o pod-
stawowych zasadach, które warto 
przestrzegać, żeby ograniczyć za-
grożenie – dodaje. 
Aktualnie w Polsce ponad … osób 
jest zarażonych koronawirusem. 
Niestety sześciu pacjentów zmar-
ło. Tymczasem „polski pacjent ze-
ro”, czyli pierwszy u którego wy-
kryto wirusa z chińskiego Wuhan 

jest już zdrowy i prawdopodobnie 
opuścił już szpital. Sytuacja jest 
jednak bardzo dynamiczna. Mini-
sterstwo Zdrowia spodziewa się, 
że do końca miesiąca liczba zaka-
żonych może osiągnąć nawet kil-
ka tysięcy.
W szczególnym niebezpieczeń-
stwie są osoby starsze i przewle-
kle chore. To właśnie one powin-
ny najbardziej unikać kontaktu 
z innymi ludźmi. Dla nich też lo-
kalne służby dwoją się i troją, aby 
nikt nie narażał się na niepo-
trzebne ryzyko. Na wysokości za-
dania stają policjanci, którzy kon-
trolują osoby przebywające na 
kwarantannie, strażacy, którzy 
swoimi prywatnymi autami do-
wożą emerytom żywność i leki 
oraz służby gminne, w tym Ośro-
dek Pomocy Społecznej, które 
przyjmują zgłoszenia o potrze-
bach mieszkańców.  

Za pośrednictwem wideokonferencji Samorząd Województwa Dolnośląskiego 
przeprowadził rozmowy z włodarzami naszego regionu. W internetowym spotkaniu 
samorząd dolnośląski reprezentowali Cezary Przybylski i Tymoteusz Myrda. 

Burmistrz Chocianowa Tomasz 
Kulczyński otrzymał zapewnienia, 
że kwestie dotyczące zaplanowanych 
inwestycji w naszej gminie, będą re-
alizowane pomimo niepewnej sytuacji 
związanej z trwającą epidemią koro-
nawirusa. Pomimo wielu niewiado-
mych dotychczasowe ustalenia wska-
zują, że do Chocianowa powrócą po-
łączenia kolejowe i rozwiązany zosta-
nie problem tzw. wąskiego gardła. 

„Dyskutowaliśmy o rewitalizacji li-
nii kolejowej na odcinku Chocianów – 
Duninów.  Czekamy na przekazanie li-
nii przez PKP, a realizację zadania ma-
my wpisaną w budżecie na ten rok”

W internetowym spotkaniu wzięli 
udział Marszałek Województwa Dol-
nośląskiego Cezary Przybylski i Członek 
Zarządu Województwa Dolnośląskiego 
Tymoteusz Myrda oraz samorządowcy 
z naszego regionu, m.in. starosta polko-
wicki Kamil Ciupak, burmistrz Polko-
wic Łukasz Późniecki i burmistrz Cho-
cianowa Tomasz Kulczyński.

– Dyskutowaliśmy o rewitalizacji li-
nii kolejowej na odcinku Chocianów 
– Duninów . Tu czekamy na przekaza-
nie linii przez PKP, a realizację zadania 
mamy wpisaną w budżecie na ten rok 
- mówi Tymoteusz Myrda, członek za-
rządu Województwa Dolnośląskiego. 

„Rozwój kolei na Dolnym Śląsku, 
także i w naszym powiecie, stanowić 
może istotne koło zamachowe dla roz-
woju gmin, w których przywrócone zo-
staną połączenia kolejowe”

W związku z planowanym odtwo-
rzeniem dawnego ciągu komunika-
cyjnego w relacji Legnica – Chojnów 
– Rokitki – Chocianów linia nr 303 
została wytypowana do przejęcia na 
rzecz Samorządu Województwa Dol-
nośląskiego. Remont odcinka linii 303 
powiązany z rewitalizacją linii 316 na 
odcinku Chojnów – Rokitki pozwo-
li na skomunikowanie z Chojnowem 
i Legnicą naszej gminy. To z kolei zli-
kwiduje wykluczenie komunikacyj-
ne Chocianowa, dzięki połączeniu 

z dwiema liniami obsługującymi po-
łączenia bezpośrednie ze stolicą Dol-
nego Ślaska, Wrocławiem.

– Wspólnie ustaliliśmy, że rozwój 
kolei na Dolnym Śląsku, także i w na-
szym powiecie, stanowić może istot-
ne koło zamachowe dla rozwoju gmin, 
w których przywrócone zostaną połą-
czenia kolejowe  – komentuje Tomasz 
Kulczyński, burmistrz Chocianowa. 
– Powrót kolei do Chocianowa do koń-
ca 2024 roku jest bardzo realny  – do-
daje.

„Na chwilę obecną pozostałe in-
westycje zaplanowane do realizacji 
w Chocianowie nie są zagrożone”

Gmina Chocianów już pod ko-
niec lutego przejęła od Polskich Kolei 
Państwowych m.in. budynek dwor-
ca PKP wraz z towarzyszącymi zabu-
dowaniami i rampą o łącznej warto-
ści ponad 620 tysięcy złotych. To stąd 
ponad 20 lat temu odjechał ostatni po-
ciąg pasażerski. Ostatni raz z Chocia-
nowa można było wyruszyć 31 marca 
2000 roku o godzinie 15:40.

Politycy rozmawiali także o in-
nych inwestycjach, zaplanowanych 
wcześniej w Regionalnym Programie 
Operacyjnym na lata 2021-2027. Wy-
datki wielu samorządów, w tym tak-
że samorządu wojewódzkiego zapew-
ne będą weryfikowane od nowa już 
po epidemii koronawirusa, jednak 
na chwilę obecną pozostałe inwesty-
cje zaplanowane do realizacji w Cho-
cianowie nie są zagrożone. Z tego naj-
bardziej ucieszą się tutejsi kierowcy, 
którzy borykają się z problemem tzw. 
wąskiego gardła w ciągu drogi woje-
wódzkiej nr 331.
 

Zamknięte hotele, salony fryzjerskie, kosmetyczne, 
limit klientów w sklepach, ograniczony dostęp do 
parków, skwerów i plaż, do tego zakaz wyjścia osób 
niepełnoletnich bez opieki dorosłego – polski rząd 
wprowadził kolejne obostrzenia w związku 
z epidemią koronawirusa.

O d 1 kwietnia do od-
wołania każda oso-
ba do 18 roku życia 
z domu będzie mo-

gła wyjść tylko pod opieką do-
rosłego opiekuna, a parki, bul-
wary, czy plaże będą zamknięte. 
Natomiast od 16 kwietnia wpro-
wadzono powszechny obowią-
zek zakrywania nosa i ust. Za 
złamanie zakazów grożą man-
daty w wysokości 500 zł oraz 
kara administracyjna od 5 do 
nawet 30 tys. zł. 

W mocy pozostają też wcze-
śniejsze obostrzenia ograni-

czające przemieszczanie się lu-
dzi. Jak czytamy na rządowych 
stronach, większość Polaków 
stosuje się do wydawanych za-
leceń, jednak wciąż zdarzają 
się sytuacje, które narażają nas 
wszystkich na ryzyko zaraże-
nia. Przykłady z innych krajów 
pokazują, że kluczem do ogra-
niczenia zakażeń jest maksy-
malne ograniczenie kontaktów.

Wprowadzony też zostaje za-
kaz korzystania z wypożyczalni 
rowerów miejskich, a salony ko-
smetyczne, fryzjerskie, tatuażu 
czy piercingu zostają zamknię-

te. Co ważne, usług tych nie 
będzie też można wykonywać 
w domach klientów. Ogłoszo-
no również, że w weekendy za-
mknięte będą wielkopowierzch-
niowe markety budowlane.

Odwołano także wszelkie za-
biegi rehabilitacyjne, które nie 
są niezbędne ze względu na stan 
zdrowia.  Ponadto od 1 kwietnia 
wprowadzone zostaną nowe za-
sady robienia zakupów w skle-
pach, na bazarach i targowiskach.

Od 2 kwietnia wszedł też 
obowiązek nakładania jednora-
zowych rękawiczek przed wej-

ściem do sklepów. Ponadto wpro-
wadzono specjalne godziny na 
zakupy dla seniorów. Od godzi-
ny 10 do 12 sklepy i punkty usłu-
gowe mogą przyjmować i obsłu-
giwać jedynie osoby powyżej 65. 
roku życia.

Od 16 kwietnia również do 
odwołania wszyscy wycho-
dząc z domu będą musieli za-
słaniać usta i nos. Zasłaniać 
twarz będzie trzeba wychodząc 
po zakupy do sklepu, na pocz-
tę, do apteki, do urzędu, czy na 
krótki spacer. Jak podkreślają 
przedstawiciele Ministerstwa 
Zdrowia, wszystko po to, by 
jeśli jesteśmy nieświadomi za-
każenia koronawirusa, nie za-
kazili innych. Do zasłonięcia 
ust i nosa można zastosować 
nie tylko maseczkę, ale też na 
przykład chustę czy szalik.

Część z nałożonych ogra-
niczeń została w poniedziałek 
zniesiona lub znacznie złago-

d z o n a . 
Do sklepów 
o powierzchni 
mniejszej niż 100 mkw może 
wejść maksymalnie tyle osób, 
ile wynosi liczba wszystkich 
kas lub punktów płatniczych 
pomnożona przez 4. W skle-
pach o powierzchni większej 
niż 100 mkw na 1 osobę musi 
przypadać co najmniej 15 mkw 
powierzchni sklepu. Poza tym 
otwarte zostały lasy w celach 
rekreacyjnych, natomiast star-
sza młodzież powyżej 13. ro-
ku życia może przebywać na 
ulicach bez opieki dorosłych. 
Zwiększony został także limit 
osób, które mogą uczestniczyć 

w mszy świę-
tej lub innym 

obrzędzie religijnym. 
Zależny jest od powierzchni 
świątyni, bowiem w kościele 
na  osobę musi przypadać co 
najmniej 15 mkw powierzchni. 

Do tej pory w powiecie po-
lkowickim odnotowano 3 
przypadki zakażenia korona-
wirusem, w tym jedna oso-
ba zmarła. Na szczęście żaden 
z nie dotyczy naszej gminy. 

Więcej informacji na te-
mat aktualnych zasad i ogra-
niczeń możemy przeczytać 
na rządowych stronach inter-
netowych.  

 

Rozwój kolei to rozwój gmin 

Kolejne ograniczenia  
na terenie całego kraju
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Blisko 60 kilometrów 
kanalizacji więcej
Blisko 60 kilometrów sieci 
kanalizacyjnej zostanie wybudowanych 
w Pogorzeliskach, Parchowie, 
Chocianowie, Trzebnicach, 
Chocianowcu, Żabicach i Ogrodzisku. 
W Biuletynie Informacji Publicznej 
chocianowskiego ratusza można znaleźć 
przetarg na wykonanie dokumentacji dla 
tej inwestycji.

Przetarg  na wykonanie sieci kanalizacyjnej 
wraz z uzyskaniem pozwolenia na budowę oraz 
pełnieniem nadzoru autorskiego prowadzony 
jest w procedurze otwartej. Oznacza to, że każdy 
zainteresowany wykonawca może złożyć ofertę 
w odpowiedzi na zaproszenie do ubiegania się 
o zamówienie.

Przedmiot zamówienia obejmuje zaprojek-
towanie budowy sieci na terenie miasta i gminy 
Chocianów o łącznej długości ok. 59,5 kilometra 
w miejscowościach: Pogorzeliska, Parchów, Cho-
cianów, Trzebnice, Chocianowiec, Żabice, Ogro-
dzisko, wchodzących w skład aglomeracji Cho-
cianów. Sieć kanalizacyjna z tych miejscowości 
ma poprowadzić ścieki do miejskiej oczyszczal-
ni w Chocianowie.

– Ta inwestycja otwiera drogę do najważniej-
szej od ponad 70 lat po wojnie rozbudowy kana-
lizacji naszej gminy  – podkreśla burmistrz Cho-
cianowa Tomasz Kulczyński. – Jest to efekt na-
szej półtorarocznej pracy i kolejny krok do re-
alizacji moich obietnic wyborczych  – dodaje.

Wykonanie dokumentacji projektowej na 
budowę sieci kanalizacji sanitarnej zostało po-
dzielone na dwie części. W pierwszej znalazły 
się miejscowości: Pogorzeliska, Parchów i Cho-
cianów, w drugiej zaś Trzebnice, Chocianowiec 
i Żabice-Ogrodzisko. Termin składania ofert 
upływa w poniedziałek 11 maja o godzinie 10. 
Ich ofi cjalne otwarcie nastąpi godzinę później. 
Wykonawca będzie miał 18 miesięcy na zakoń-
czenie inwestycji od daty podpisania umowy.

Szczegóły przetargu znajdziemy na stro-
nie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Mia-
sta i Gminy w Chocianowie.  

Nowy komunikat mogą usłyszeć mieszkańcy Chocianowa, obok których przejeżdża specjalny radiowóz. Policjanci 
proszą wszystkich o odpowiedzialną postawę i pozostanie w swoich domach.

Od kilku tygodni w Internecie 
można znaleźć relacje mieszkań-
ców innych miast, jak radiowozy 
policji informują mieszkańców 
o konieczności zastania w domu, 
w związku z ogłoszoną w Polsce 
epidemią koronawirusa. W Cho-
cianowie jednak takiego nagra-
nia dotychczas nie słyszeliśmy.

– Każdy sposób informowa-
nia o zagrożeniu jest dobry. Dla-
tego wraz z magistratem zwróci-
liśmy się do chocianowskiej ko-
mendy o jak najszybsze urucho-
mienie informacji nagłośnie-
niowej w przestrzeni publicznej 
przez policje. Bezpieczeństwo 
przede wszystkim – mówi bur-
mistrz Chocianowa Tomasz Kul-
czyński.

Specjalny radiowóz przemie-
rza teraz także ulice naszej gminy, 
a donośny głos rozbrzmiewa sło-
wami policyjnego apelu. Wszyst-
ko dla bezpieczeństwa własne-
go mieszkańców naszego miasta 
i gminy. Jednocześnie policjanci 
podkreślają, że jeżeli opuszcze-

nie miejsca zamieszkania jest ko-
nieczne, należy trzymać dystans 
od innych osób. 

Bezpieczna odległość, któ-
ra pozwoli zniwelować zagroże-
nie zarażeniem wirusem SARS-
-CoV-2 to dwa metry. Oto treść 
całego apelu: „Szanowni Pań-

stwo, tu policja. W związku 
z ogłoszoną w Polsce epidemią 
koronawirusa prosimy, aby dla 
własnego bezpieczeństwa pozo-
stać w domach. Jeżeli niezbędne 
jest opuszczenie miejsca zamiesz-
kania, należy unikać bezpośred-
niego kontaktu z innymi osoba-
mi zachowując dystans co naj-
mniej dwóch metrów. Prosimy 
o niegrupowanie się, aby zmi-
nimalizować ryzyko zakażenia. 
Apelujemy: ZOSTAŃCIE W DO-
MACH! To od odpowiedzialnej 
postawy każdego z nas, nie tyl-
ko dzisiaj i jutro, ale także przez 
cały czas trwania epidemii, zale-
ży zdrowie i życie nasze oraz naj-
bliższych”. 
 

Policja apeluje z głośników 

D rogą wojewódz-
ką nr 331 (łączą-
cą drogi woje-
wódzkie nr 328 

w Chocianowie z drogą nr 
323 w Rynarcicach) zarzą-
dza Dolnośląska Służba 
Dróg i Kolei we Wrocławiu. 
Na pierwszym kilometrze tej 
drogi od wielu lat znajduje 

się uciążliwa dla kierowców 
szykana, potocznie nazywa-
na „wąskim gardłem”.

„Konserwator zabytków 
zgodził się na wyburzenie bu-
dynku, który ogranicza ruch 
tworząc tzw. wąskie gardło”

Postulat przebudowy skrzy-
żowania ulic Głogowskiej 
i Trzebnickiej wraz z naprawą 

„wąskiego gardła” pojawił się 
także w samorządowej kam-
panii wyborczej w 2018 roku. 
Jak dowiedzieliśmy się w tutej-
szym chocianowskim ratuszu 
w planach było przygotowanie 
projektu przebudowy skrzyżo-
wania i jego wykonanie.

– Zaakceptowano wstępną 
koncepcję przebudowy, kon-

serwator zabytków zgodził się 
na wyburzenie budynku, któ-
ry ogranicza ruch tworząc tzw. 
wąskie gardło, zostały podjęte 
rozmowy w sprawie znalezie-
nia nowej lokalizacji dla stacji 
Orlen w Chocianowie, ponie-
waż ze względu na przebudowę 
skrzyżowania nie będzie możli-
wy zjazd na stację  – wymienia 
Ewa Kałuzińska z Urzędu Mia-
sta i Gminy w Chocianowie.

„Współpraca z władza-
mi Województwa układa się 
bardzo dobrze, udało nam 
się uzyskać projekt przebu-
dowy bez wkładu własnego 
gminy. Żaden włodarz nie 
pochylił się skutecznie nad 
tym problemem i nie uzy-
skano odpowiedniego pro-
jektu bez wkładu gminy. 
Ciesze się, że nam się uda-
ło.”

Okazało się jednak, że uda 
się zaoszczędzić pieniądze 
gminne. Projekt przygotuje 
Dolnośląska Służba Dróg i Ko-
lei, która zarezerwowała na ten 
cel pieniądze w tegorocznym 
budżecie, z kolei sama przebu-
dowa będzie współfi nansowa-
na przez DSDiK.

- Współpraca z władzami 
Województwa układa się bar-
dzo dobrze, udało nam się uzy-
skać projekt przebudowy bez 
wkładu własnego gminy - ko-
mentuje Burmistrz Chociano-
wa Tomasz Kulczyński - żaden 
włodarz nie pochylił się sku-
tecznie nad tym problemem 
i nie uzyskano odpowiednie-
go projektu bez wkładu gmi-
ny. Ciesze się, że nam się udało.

Realizacja inwestycji po-
winna, zgodnie z aktualnymi 
planami, rozpocząć się w przy-
szłym roku.  

Zaoszczędzili ZaoszczędziliZaoszczędzili
na przebudowie skrzyżowania

D rogą wojewódz- się uciążliwa dla kierowców „wąskiego gardła” pojawił się 

Skuteczne negocjacje przeprowadzili urzędnicy podlegli 
burmistrzowi Tomaszowi Kulczyńskiemu. Dzięki temu udało się 
zaoszczędzić gminne pieniądze, a inwestycja 
przebudowy skrzyżowania ulic Parkowej, Trzebnickiej, 
Głogowskiej i Żeromskiego zostanie zrealizowana. 
Przebudowane zostanie także „wąskie gardło”.


